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Szanowna Pani Burmistrz Bystrzycy Kłodzkiej Renata Surma

W związku procedowaniem w Sejmie RP specustawy o elektrowniach szczytowo-pompowych,
oraz licznymi działaniami: Grupy PGE, Gminy Bystrzyca Kłodzka, NFOŚiGW, Ministerstwa
Klimatu i Ochrony Środowiska prowadzącymi do rozpoczęcia budowy elektrowni
szczytowo-pompowej w Młotach, jako Stowarzyszenie NWM mamy szereg wątpliwości co do
sposobu ich przeprowadzania, a tym samym informowania opinii publicznej o tych działaniach.

Nasze wątpliwości są oparte m.in. o:
● stanowisko Stowarzyszenia Eko-Unia - https://bit.ly/3JQJ3Ea
● rządowy raport „Rola elektrowni szczytowopompowych w Krajowym Systemie

Elektroenergetycznym: uwarunkowania i kierunki rozwoju” - https://bit.ly/3nnLzKs
● stanowisko Zielonych nt. budowy elektrowni szczytowo-pompowej w Młotach -

https://bit.ly/3zkQaQi
● publikację prof. Jana Popczyka “Jaka transformacja energetyczna w Polsce?” -

https://bit.ly/3G2bj5A

Wszystkie powyższe materiały są dostępne na stronie internetowej www.mloty.org.

Wyrażamy głębokie zaniepokojenie sposobem procedowania ww. specustawy o ESP. O
pierwszym czytaniu jej projektu w sejmowej komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów
Państwowych (ESK) posłowie dowiedzieli się ledwie 4 godziny wcześniej. Projekt ma ponad
700 stron, a jego kształt ma bardzo duże znaczenie mieszkańców naszej gminy, nie tylko
mieszkających na terenie planowanej inwestycji.

Zwracamy się z prośbą o odpowiedzi na poniższe pytania:

1. Czy w rozmowach ze stroną rządową padła kwestia odszkodowań dla wszystkich
mieszkańców Młot oraz ich prawnych spadkobierców, którzy ucierpieli wskutek podjęcia
przez Państwo Polskie decyzji o lokalizacji ESP we wsi Młoty?

2. Czy w rozmowach ze stroną rządową poruszana była kwestia odszkodowań dla
wszystkich mieszkańców i mieszkanek Gminy Bystrzyca Kłodzka, którzy ucierpieć mogą
wskutek rozpoczęcia budowy. Myślę tu głównie o przedsiębiorcach z branży
turystycznej, a także posiadaczach studni, w których w wyniku prac może zabraknąć
wody.

1/2

mailto:kontakt@mloty.org
http://www.mloty.org
https://www.facebook.com/niezatapialna.wioska.mloty
https://bit.ly/3JQJ3Ea
https://bit.ly/3nnLzKs
https://bit.ly/3zkQaQi
https://bit.ly/3G2bj5A
http://www.mloty.org


3. Na jakiej podstawie wyliczona została kwota 100 000 000 PLN corocznych wpływów do
budżetu gminy, o których mówiła Pani podczas lutowego spotkania? Czy kwota ta
przeznaczona będzie na pomoc poszkodowanym wskutek wznowienia budowy
mieszkankom i mieszkańcom? Czy ze strony PGE padło zapewnienie, że jako inwestor
nie będą próbowali obniżyć wpływów z tytułu podatków dla gminy oraz czy powołana do
administrowania ESP Młoty spółka zostanie zarejestrowana na terenie naszej gminy?
Od którego roku planowane są te wpływy?

4. Czy są planowane badania wpływu na mikroklimat w okolicznych ośrodkach
narciarskich? Tak duże zbiorniki wodne połączone ze znacznym wylesieniem
(przynajmniej 30 ha) mogą wpłynąć na cieplejsze zimy w promieniu 5-10 km.

5. Czy znany jest planowany przebieg linii wysokiego, którędy będzie dostarczana i
odbierana energia elektryczna do i z ESP Młoty? Czy w związku z budową tej linii są
planowane wysiedlenia mieszkańców gminy Bystrzyca Kłodzka?

6. W niektórych wypowiedziach polityków promujących budowę ESP Młoty oraz inwestora,
jako jedna zalet tej inwestycji, jest podawany wpływ na rozwój turystyki. Czy ma pani na
ten temat jakąś szerszą wiedzę? Czy którykolwiek ze zbiorników elektrowni Młoty ma
mieć funkcję rekreacyjną?
W podobnej elektrowni w czeskiej Dlouhé Stráně oba zbiorniki są niedostępne do
korzystania rekreacyjnego.

7. Czy gmina Bystrzyca Kłodzka przewiduje pomoc dla wysiedlonych mieszkańców Młot?
Czy jest w planach wsparcie finansowe, rzeczowe czy też prawne dla wysiedlanych?

8. Czy śledzi pani prace nad tzw. “specustawą o ESP”, czyli rządowym projektem ustawy o
przygotowaniu i realizacji inwestycji w zakresie elektrowni szczytowo-pompowych oraz
inwestycji towarzyszących? Jej zapisy odnośnie wywłaszczenia sprawiają, że właściele
nieruchomości na terenie inwestycji w zasadzie z dnia na dzień muszą się wyprowadzić.
Czy gmina Bystrzyca Kłodzka ma plan zapewnienia choćby tymczasowych
nieruchomości dla ponad 50 mieszkańców wsi Młoty?

Prezes Stowarzenia NWM Członek Zarządu Stowarzyszenia NWM
Agnieszka Skimina Dariusz Mielniczek

tel. 600625431
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Wydruk ze Studium zagospodarowania Gminy Bystrzyca Kłodzka, widoczne planowane
zbiorniki ESP Młoty - https://sip.gison.pl/bystrzycaklodzka. Górny zbiornik będzie niemal
“dotykał” “Spalonej drogi” i zabudowań w Spalonej Dolnej.

https://sip.gison.pl/bystrzycaklodzka


“Bliźniacza” elektrownia Dlouhé stráně (Czechy). Oba zbiorniki są dużo mniejsze niż te
planowane w Młotach: dolny (3,5 mln m3, Młoty - 12 mln m3), górny (2,7 mln m3, Młoty 6 mln
m3). Podobnie jak w Młotach niemożliwe jest ich wykorzystanie rekreacyjne z uwagi na duże
wahania lustra wody - 22 m (w Młotach - 15 m). Jej budowa trwała 18 lat.
Źródło: https://www.atlasceska.cz/pamatky/precerpavaci-vodni-elektrarna-dlouhe-strane-20659

https://www.atlasceska.cz/pamatky/precerpavaci-vodni-elektrarna-dlouhe-strane-20659

